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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Tervez-e a kormány további segítséget nyújtani a 
devizakárosult magyar embereknek?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A devizahitelesek kérdése évek óta fennálló probléma, amely több százezer embert érint 
Magyarországon. A szerződések megkötésekor úgy tűnt, hogy a feltételek igen kedvezőek és 
lehetőséget adott a családoknak, hogy többféle célt időben gyorsabban megvalósítsanak ennek 
segítségével, melyet még a reklámok is erősítettek. Azonban utána jött a szomorú valóság, amely 
családok sokaságát sodorta kilátástalan helyzetbe, akik közül sokaknak a mai napig nem oldódott 
meg a helyzete.

A nemfizetők egy része nem csupán anyagi okokból nem fizet, hanem kormányzati segítségre vár. 
Azonban a Kormány azt vállalta 2015-ben, hogy a devizaalapú hitelek forintosításának 
szabályozásáról szóló törvény végrehajtását úgy biztosítja, hogy a bankszektorban elkerülhetők 
legyenek az árfolyamkockázathoz kapcsolódó további költségek, tehát nem háríthatják a bankokra 
az adósok terheit úgy, mint több más országban megtették. Ez a törvény sajnos az emberek 
megsegítése helyett a bankok érdekeit helyezte előtérbe, így jogosan merül fel a kérdés az 
érintettekben, hogy várhatnak-e az eddigi intézkedéseken túl további segítséget a Kormánytól?

Érdemes kicsit külföldre is kitekinteni a kérdésben. Az elmúlt hetekben ugyanis példát mutatott 
Horvátország, amikor kimondta a bíróság, hogy a hitelfelvételkor érvényes árfolyamon kell 
elszámolni a hitelekkel, vagyis, ha az árfolyam bármilyen irányban eltér, az a pénzintézetek 
kockázata. Tehát hiába gyengült a horvát fizetőeszköz a svájci frankhoz képest, a törlesztőrészletek 
nem emelkedhettek volna a határozat szerint. Bár ez a döntés egyedi elbírálás alapján született, de a 
kormány is jogosnak ítélte meg a horvát Alkotmánybíróság döntését, tehát mostantól hivatkozási 
alapként szolgálhat minden érintett horvát számára.



Tisztelt Miniszter Úr!

Kérdezném tehát Öntől, hogy a horvátországi előrelépést is figyelembe véve, tervez-e a kormány 
további segítséget nyújtani a devizakárosult magyar embereknek?

Várom érdemi válaszát!
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